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Protokoll nr 9/2024 
 

2024-08-29 

Protokoll 9/2024 

fört vid Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 29 augusti 2024 kl. 18:00-21:00, 
Cronqvistsalen 
 

Ledamöter Lisa Carlsson (S) Ordförande 
Michaela Hollis (KD) 1:e vice ordförande 
Johan Sjölander (S) 
Linn Bessner (C) §§1-27, §31 
Samuel Byström (V) 
Fatima Nur (L) 
Livija Ginters (MP) 
Busra Lina Kocaturk (M) §§1-12, §§14-31 
Aras Amin (M) §§1-12, §§14-31 
Shuta Bari (S) 
Robert Fischer (S) 
Pär Gustavsson (SD) 
Norma Aranda de Gutiérrez (S) ersätter Özlem Körhan (V) 
Saad Gourrada (C) §§28-30 ersätter Linn Bessner (C) 
 

Ersättare Henrik Löfqvist (S) §§1-27, §31 
Niki Konomi (S) 
Selomon Keleta (S) 
Diana Ghafour (S) 
Shwan Kareem (MP) 
Ann-Margrete Nilsson (M) 
Julia Gruvin (M) §§1-27, §§30-31 
Louise Ajnesjö (M) 
Jenny Holking (SD) 
Martin Hall (L) 
Saad Gourrada (C) §§1-27, §31 
 

Övriga närvarande Toni Mellblom Förvaltningschef 
Marie Lissäng Avdelningschef §§1-23 
Sofia Björkvall Avdelningschef §§1-23 
Jenny Bejker Avdelningschef §§1-23 
Birgitta Thulén Avdelningschef §§1-23 
Malin Lejonqvist Nämndsekreterare 
Sari Kyhälä Tjänsteman §§1-23 
Ellen Forsblom Tjänsteman §§1-23 
Kajsa Malmkvist-Eriksson Facklig §§1-23 
Magdalena Jukic Facklig §§1-23 
Kent Wilfordson Facklig §§1-23 
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Beatrice Winther Tjänsteman §§1-23 
Vådnadshavare §§28-30 
Tolk §§28-29 
Maria Cederberg-Nour Tjänsteman §§28-30 
Stödperson §30 
 

Justerare Lisa Carlsson, Michaela Hollis 
 

Datum för justering 2024-08-29 
 

Paragraf §§1-31 
 

Sekreterare Malin Lejonqvist 
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Allmänhetens frågestund 
På allmänhetens frågestund togs följande frågor upp: 

 Skolörtens servicehus 
 Representant från Hässelby hembyggdsförening önskar 

etablera kontakt med skolchefen. Fråga också om 
stadsdelsnämnden kan bekosta nästa upplaga av en bok som 
hembyggdsföreningen ger ut. 

 En besökare önskar veta hur det gått med uppföljning av 
protokoll från tidigare trygghetsvandring. 

  
Kvällens tema: Stockholms stads barnombudsman Lina 
Lundström berättar om sitt uppdrag 
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§ 1 
Mötet öppnas  

Beslut  
Lisa Carlsson öppnar dagens möte. 
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§ 2 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Dagordningen godkänns med tillägg av skrivelse om tjänsteresor 
från Sverigedemokraterna. Skrivelsen tas upp under punkt 23, 
övriga frågor. 
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§ 3 
Utseende av justerare och tid för justering  

Beslut  
Lisa Carlsson och Michaela Hollis justerar protokollet måndag 2 
september 2024 kl 12.00. 
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§ 4 
Avveckling av verksamheten och uppsägning av 
hyresavtal, Skolörtens servicehus, Skolörten 2  
HV 2024/559 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att införa 
intagningsstopp till Skolörtens servicehus. 
 
2. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att avveckla 
verksamheten i Skolörtens servicehus. 
 
3. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag 
att säga upp hyresavtalet för Skolörten 2, Skolörtens servicehus. 
 
4. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd ansöker om att 
kommunstyrelsens ekonomi- och trygghetsutskott godkänner 
avvecklingen. 
 
5. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Efterfrågan av lägenheter i servicehus har de senaste åren minskat 
såväl inom Hässelby-Vällingby stadsdelsområde som i staden i 
stort. Behovet ser ut att fortsätta att minska samtidigt som 
efterfrågan av bostäder i form av seniorbostäder med tillhörande 
träffpunkter/aktivitetslokaler, vård- och omsorgsboende samt 
hemtjänst ökar. Under flera år har antalet personer som bor på 
Skolörten minskat. Under 2023 och de sex första månaderna 2024 
har antal personer som bor på Skolörtens servicehus minskat med 
19 personer. I juli 2024 är drygt 50 % av lägenheterna uthyrda. 
 
 
 
Förvaltningen för en tät dialog med Micasa gällande 
renoveringsbehov av Skolörten alternativt att avveckla Skolörten. 
Fastigheten har enligt fastighetsägaren Micasa Fastigheter ett 
omfattande behov av renovering, som inte bedöms vara 
kostnadseffektivt att genomföra. Om en renovering av fastigheten 
skulle genomföras behöver fastigheten tomställas och en förhyrning 
som servicehus efter genomfört renoveringsprojekt kommer 
innebära betydligt högre hyror både för förvaltningen och de 
boende. 
 
 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden fattar beslut om att 
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införa intagningsstopp samt att avveckla verksamheten i Skolörtens 
servicehus och att förvaltningen får i uppdrag att säga upp 
hyresavtalet, Skolörten 2, med fastighetsägaren Micasa. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Fatima Nur (L) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Votering 
Ledamot Fatima Nur (L) begär votering. 
 
Omröstningen utfaller enligt följande: 
  
Följande röstar på förvaltningens förslag till beslut: 
Lisa Carlsson (S) 
Michaela Hollis (KD) 
Norma Aranda de Gutierrez (S) 
Johan Sjölander (S) 
Shuta Bari (S) 
Robert Fischer (S) 
Samuel Byström (V) 
Livija Ginters (MP) 
Aras Amin (M) 
Busra Lina Kocaturk (M) 
Pär Gustavsson (SD) 
Linn Bessner (C) 
 
Följande röstar på förslaget från (L): 
Fatima Nur (L) 
 
Reservation 
Ledamot Fatima Nur (L) reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
 
2. Att istället framföra följande: 
 
Vi liberaler i Hässelby-Vällingby motsätter oss avveckling av 
verksamheten i Skolörtens servicehus. Vi menar att det i praktiken 
rör sig om en gradvis nedläggning. Detta motiverar man med att det 
inte skulle vara kostnadseffektivt att genomföra de akuta 
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renoveringar som behövs bland annat på de nu 50 år gamla 
avloppstammarna. Som förvaltningen själva påpekar så ökar den 
åldrande befolkningen i Stockholms stad, och den kommer att 
fortsätta öka inom överskådlig framtid, vilket medför ett ökat behov 
av olika boendeformer. Vi behöver mycket riktigt god 
framförhållning för att möta medborgarnas olika behov och ge dem 
möjligheten att bo kvar i sin egen stadsdel om de så önskar. Vi 
liberaler är varma anhängare av valfrihet och det kräver i sin tur att 
det finns valmöjligheter. Vi ser därför fortsatt serviceboenden som 
en viktig boendeform för de som inte kan bo kvar hemma men inte 
heller behöver den omfattande vård som ett äldreboende erbjuder. 
Det är precis därför som vi i två års tid nu har krävt både 
förvaltningen och sittande majoritet 
på svar kring hur det ska bli med Skolörten. Vi har gång på gång 
ställt frågor om den minskande beläggningsgraden, vi har ställt oss 
undrande varför man från stadens sida påstår att det inte finns 
efterfrågan att få boende i Skolörten när vi vet att många av de äldre 
som söker får avslag och vi har vid upprepade tillfällen poängterat 
att fastigheterna är i behov av akut renovering. Vid samtliga dessa 
tillfällen konstaterar vi att vår oro och våra synpunkter har lämnats 
därhän, utan svar och utan återkoppling. 
  
Ibland får vi dock påpekat för oss att även bland de som blir 
beviljade boende i Skolörten så väljer många av de till slut att ändå 
tacka nej. Men appropå just det akuta behovet av renovering, så 
måste vi påminna oss om att många av lägenheterna är så mögliga 
och så pass fuktskadade att det praktiskt taget inte går att bo där, 
även om man skulle vilja. Bara en sådan sak att man blivit erbjuden 
plats och fått sig tilldelad en lägenhet som är i sådant skick, det kan 
ju vara ett skäl i sig till att intressenter väljer att tacka tacka nej i 
slutändan. Att då utifrån detta hävda att det inte finns ett intresse 
bland våra äldre att bo i Skolörten blir direkt vilseledande. Det går 
inte att påstå att bara för att man inte vill ha en möglig lägenhet så 
betyder det att det inte finns en efterfrågan. Vi måste som stad och 
som välfärdssamhälle kunna ge stadsdelens äldre mer och erbjuda 
dem bättre. 
  
Vi är i grunden positiva till den önskan som uttrycks att göra om 
serviceboendeformen till reguljära äldreboenden. Just 
serviceboendeformen ställer hårdare krav på intressenterna och 
flertaler äldre har fått avslag på sin ansökan med hänvisning till att 
de måste vara beviljade hemtjänst. Detta är ett annat formellt hinder 
som vi liberaler har krävt borde slopas eftersom äldre därmed 
riskerar att sitta fast i sina egna hem. Vi värnar om mångfald i 
välfärden, och vi värnar om medborgarnas rätt att forma även sin 
ålderdom utifrån egna förutsättningar och egna behov. Vi menar att 
medborgarnas egna önskemål borde väga tyngre än det gör i dag. 
Därför kan vi inte idag med gott samvete bara rycka på axlarna, och 
lättsamt konstatera att det nu bara finns att lägga ner verksamheten 
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däför att man tog för lång tid på sig att renovera fastigheterna. 
Särskilt inte eftersom vi liberaler ville se att man tog tag i detta 
redan från början, Därför yrkar vi avslag på förvaltningens förslag 
till beslut." 
  
Särskilda uttalanden 
Ordförande Lisa Carlsson med fler (S), ledamot Samuel Byström 
(V) och ledamot Livija Ginters (MP) lämnar följande särskilda 
uttalande: 
  
"Vi i majoriteten ställer oss bakom förvaltningens förslag till beslut 
men vill därutöver anföra att beslutet om avveckling också är 
starten för att förbättra förutsättningarna för de som bor i Hässelby-
Vällingby att få bli äldre under trygga former; oavsett vilken grad 
av vårdbehov den enskilde har. Vi i majoriteten ser fram emot att 
fortsätta arbetet med en trygg och sammanhållen äldreomsorg 
tillsammans med Micasa. 
  
Skolörtens servicehus befinner sig i en fastighet som har 
återkommande fukt- och vattenskador som medför mögel, som 
saknar ett välfungerande ventilationssystem och som behöver nya 
avloppåsstammar. Det är dålig isolering och vissa fönster och dörrar 
är ruttna. Fastighetens tekniska livslängd är uppnådd och bostäderna 
är inte anpassade för de behov som de boende många gånger har. Vi 
i majoriteten anser inte att det är ett värdigt boende för våra äldre 
och inte heller en värdig arbetsmiljö för personalen som arbetar där. 
  
Majoriteten är överens om att vi vill att tomten fortsatt viks åt äldre 
och att det byggs nytt i form av seniorbostäder, ett vård- och 
omsorgsboende samt att det ska finnas lokal för aktivitetscenter/ 
mötesplats för äldre samt en lokal för hemtjänst. En sådan 
investering ger också en samlad äldreomsorg som bygger på 
trygghet och behov och som framför allt möjliggör att människor 
kan bo kvar i den stadsdel som är hemma och inte tvingas flytta till 
en annan geografisk plats på grund av att Hässelby-Vällingby 
saknar utbudet. Vi i majoriteten vill att man ska kunna bo kvar 
hemma i Hässelby-Vällingby även när man blir äldre och blir i 
behov av vård och omsorg. Det här beslutet möjliggör att en sådan 
planering kan börja ta form och där det byggs för framtiden. Vi vet 
att behovet av seniorbostäder, hemtjänst och vård- och 
omsorgsboende kommer att öka framöver. 
  
Om majoriteten hade valt att renovera fastigheten hade fastigheten 
behövt tomställas för att sedan genomgå omfattande reparationer 
under kommande år som hade lett till att de boende hade kommit 
tillbaka till en mycket högre hyra. Vi i majoriteten tycker att det är 
bättre att satsa på en äldreomsorg som ser till hela ålderdomen och 
de behov som kan uppstå. Framför allt vill vi kunna möjliggöra att 
fler kan bo kvar i stadsdelen hela livet, oavsett behov. 
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Vi i majoriteten har tryckt på behovet av information, stöd för både 
de boende och anhöriga och att inga kostnader ska drabba den 
enskilde vid Skolörtens upphörande. Det kommer att finnas 
handläggare på plats och de boendes behov kommer särskilt 
beaktas. Kostnaden för flytt kommer stadsdelen att bekosta samt får 
de boende förtur och hjälp med att hitta ett nytt boende. Vi har 
också tryckt på att förvaltningen ska värna personalen och ta vara 
på deras kompetenser och erfarenheter. 
  
Det är aldrig lätt att fatta ett sådant här beslut men det som ändå gör 
att vi vill ta beslutet är det faktum att vi vill ha en samlad, hållbar 
och trygg äldreomsorg där seniorbostäder, vård- och 
omsorgsboende, mötesplats och lokal för hemtjänst finns på samma 
geografiska plats. Därför är vi också tydliga med att vi vill att det 
byggs på den tomt där Skolörtens servicehus ligger idag eftersom 
det är en geografisk plats som lämpar sig särskilt bra för våra äldre 
då man har nära till både service, kollektivtrafik och 
rekreationsområden. 
  
Vi i majoriteten menar att det här beslutet, som också kan 
möjliggöra förslaget att bygga en trygg och sammanhållen 
äldreomsorg är det mest ansvarsfulla och det som möter våra 
medborges behov bäst." 
  
Särskilda uttalanden 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Aras Amin 
med fler (M) och Linn Bessner (C) lämnar följande särskilda 
uttalande: 
  
"Skolörten 2 är en viktig fastighet för vår stadsdel. Fastigheten ska 
vara ämnad för bostäder för äldre. Med ett tillgängligt läge nära 
kommunikationer och service har Skolörten 2 central placering i 
Hässelby Villastad. Många äldre som behöver flytta till ett 
äldreboende vill bo kvar i vår stadsdel. 
  
Inom några år kommer andelen äldre i staden öka dramatiskt. Vi 
som stadsdelsnämnd har ett ansvar att verka för att stadsdelen har 
tillräckligt med ändamålsenliga bostäder för att möta behoven. 
  
Skolörten 2 har under flera år varit i behov av en renovering. Allt 
färre har efterfrågat eller fått biståndsbedömningen servicehus. 
Likväl är Skolörten idag ett hem för flera äldre. Vi har full 
förståelse för att det här beslutet skapar oro och osäkerhet. Därför 
förväntar vi oss att stadsdelsförvaltningen erbjuder vägledning och 
stöd för de som nu behöver se sig om efter en ny bostad. Därtill 
utgår vi ifrån att även anhöriga och personal får information och 
stöd. 
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Eftersom Micasa fastigheter AB sedan länge har påvisat att det inte 
går att genom renovering omvandla nuvarande fastighet från 70-
talet till seniorbostäder eller vård- och omsorgsboende är det nu på 
tiden att det görs en översyn av fastigheten. Detta för att man i 
Hässelby-Vällingby ska kunna erbjuda äldre ett tillgängligt boende 
med hög kvalitet. I området erbjuds mycket verksamhet i kyrkor, 
pensionärsföreningar, hembygdsförening idrottsföreningar med 
mera. Ett aktivitetscenter för äldre skulle därutöver var ett 
välkommet tillskott för äldre i Hässelby villastad." 
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Det är alltid tråkigt att behöva konstatera detta, men tyvärr 
framstår det som det enda rätta att bifalla förvaltningens förslag 
angående Servicehuset Skolörten. Verksamheten har under många 
år gått med förlust på grund av låg efterfrågan. Utöver det är 
fastigheten i stort behov av omfattande och kostsam renovering. 
  
Sverigedemokraterna har fullt förtroende för att förvaltningen 
kommer att kunna omplacera personalen, då det finns en stor 
efterfrågan på deras kompetens inom verksamheten. När det gäller 
de boende är det avgörande att förvaltningen säkerställer att deras 
behov tillgodoses och att all nödvändig hjälp med omplacering 
erbjuds. Vi förväntar oss att nämnden regelbundet hålls informerad 
om utvecklingen." 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/559-2 Avveckling av verksamheten och 
uppsägning av hyresavtal, Skolörtens servicehus, Skolörten 2 

 HV 2024/559-1 Sammanställning underhållsbehov Skolörten 
juni 2024  
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§ 5 
Månadsrapport juli 2024  
HV 2024/24 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 
månadsuppföljning juli 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen prognostiserar ett underskott om 4,8 miljoner kronor 
(mnkr) före och en budget i balans efter resultatöverföringar. Ett 
uttag ur fonder beräknas till 4,8 mnkr. 
I samband med Tertialrapport 1 har förvaltningen beviljats 
ytterligare medel om 3,3 mnkr. 
 
Varav drift: 4,2 mnkr 
1,8 mnkr kostnader för placeringar inom barn och ungdom 
1,2 mnkr sommarkolloverksamhet 
1,2 mnkr sommarlovsaktiviteter 
 
Varav investeringar: -0,9 mnkr 
0,5 mnkr hundrastgård Fornkullen 
0,1 mnkr belysning och sittplatser Maltesholms torg 
0,2 belysning och växter Hässelby gård 
0,7 mnkr trygghetsåtgärder trygga skolvägar. 
-3,5 mnkr återlämnande av klimatinvestering vitvaror 
1,1 byte energieffektiva vitvaror 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/24-2 Månadsrapport Juli 2024 
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§ 6 
Rättegångsfullmakt för stadsledningskontorets juridiska 
avdelning  
HV 2024/463 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd (nämnden) ger fullmakt för 
stadsjurist Sidrah Schaider samt vice stadsjuristerna Hans Altsjö 
och Kristina Söderberg att var för sig företräda nämnden inom 
nämndens förvaltningsområde. Med undantag för rätt att motta 
delgivning av stämningar äger ombud den behörighet som anges i 
rättegångsbalken 12 kap 14 § första stycket. Ombud äger dessutom 
att på nämndens vägnar uppbära, motta och kvittera nämndens 
tillkommande medel och handlingar, att förordna annan i sitt ställe 
samt i övrigt vid alla de tillfällen, då Stockholms kommuns rätt 
inom nämndens förvaltningsområde kan vara ifråga, densamma 
iakttaga och bevaka. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt Reglemente med allmänna bestämmelser för Stockholms 
stads nämnder, får nämnden själv eller genom ombud föra stadens 
talan i alla mål och ärenden inom sitt ansvarsområde. Nämnden har 
tidigare utfärdat rättegångsfullmakt till stadsledningskontorets 
juridiska avdelning. Under sommaren sker personalförändringar 
inom juridiska avdelningen på stadsledningskontoret. Ny 
rättegångsfullmakt behöver därför inhämtas från förvaltningen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/463-1 Rättegångsfullmakt 
 HV 2024/463-2 Begäran om ny rättegångsfullmakt till 

stadsledningskontorets juridiska avdelning 2024 
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§ 7 
Hemställan om ny hundrastgård i Vällingby  
HV 2024/490 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd hemställer hos 
kommunfullmäktige om ändring av de lokala ordningsföreskrifterna 
så att de omfattar en ny hundrastgård på Fornkulen i Vällingby. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms allmänna lokala ordningsföreskrifter anger att hundar 
ska hållas kopplade på offentlig plats med undantag av de områden 
där kommunen anordnat hundrastplatser. Dessa hundrastplatser 
finns angivna på karta i föreskrifternas bilaga 9. Då deras placering 
finns bestämda i Stockholms allmänna lokala ordningsföreskrifter 
kan inte nya anläggas utan att dessa registreras i de lokala 
ordningsföreskrifterna. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd avser 
att bygga en ny hundrastgård på Fornkulen i Vällingby. 
Stadsdelsnämnden hemställer därför till kommunfullmäktige att 
lägga till denna hundrastgård i bilaga 9 till de lokala 
ordningsföreskrifterna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
 
Reservation 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag på beslut 
2. Att Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd begär att en utredning 
om lämplig exploatering i området kring Fornkullen tillsätts. 
3. Därutöver anföra följande: 
  
Sverigedemokraterna anser inte att anläggandet av en hundrastgård 
vid Fornkullen, även om det är en bra idé, kommer att lösa 
otryggheten i området. Utöver att hemställa till kommunfullmäktige 
om att de lokala ordningsföreskrifterna ändras så att de omfattar en 
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hundrastgård, bör nämnden även begära att man utreder möjligheten 
att exploatera området kring Fornkullen. Området är idag mycket 
ensligt och bidrar till otrygghet. Därför är det viktigt att undersöka 
hur man genom bebyggelse kan minska otryggheten på platsen." 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/490-1 Hemställan om ny hundrastgård i Hässelby-
Vällingby 
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Remisser 
 

§ 8 
Remiss av Motion om rädda almarna – ersätt sjuka träd 
med nya från Sverigedemokraterna (SD)  
Svar på motion dnr KS 2024/496 
HV 2024/298 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet 
som svar på motionen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sverigedemokraterna (SD) lämnade 25 mars 2024 en motion med 
förslag om att revidera trädmålet så att även träd som fälls på grund 
av sjukdom inkluderas. Stadsdelsförvaltningen tolkar dock 
trädmålet som att träd som fälls på grund av sjukdom inte är 
exkluderade från kravet om de ska ersättas med två nya. 
 
 
 
Vad gäller kostnader för bekämpning av almsjukan så bärs de 
kostnaderna i dagsläget av Trafikkontoret. Om den 
kostnadsfördelningen ska ändras kommer stadsdelarna att behöva 
nya särskilt riktade medel för detta, så att sjukdomen kan bekämpas 
och kostnader för nyplantering bäras. Förvaltningen ser dock hellre 
att trafikkontoret fortsatt ansvarar för frågan. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
 
Reservation 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
 
"1. Att förvaltningens förslag till beslut avslås. 
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2. Att Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd föreslår att 
kommunstyrelsen rekommenderar kommunfullmäktige att bifalla 
Sverigedemokraternas motion i sin helhet. 
3. Att därutöver anföra följande: 
 
Motionärerna lyfter en osäkerhet kring om stadsdelarna har 
tillräckliga resurser för att bekämpa almsjukan, vilket gör att frågan 
bör utredas. Eftersom det är stadsdelarna som ansvarar för 
parkytorna, är det viktigt att säkerställa att de har tillgång till de 
medel som krävs för att hantera almsjukan effektivt. Motionens 
förslag om ersättningsträd behöver också beaktas. I den mån det är 
möjligt bör sjuka almar ersättas med nya almar och planteras på 
samma plats där det sjuka trädet fällts." 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/298-2 Svar på motion om rädda almarna  
 HV 2024/298-1 Följebrev Motion om rädda almarna - ersätt 

sjuka träd med nya 
 HV 2024/298-1.1 Motion om rädda almarna - ersätt sjuka 

träd med nya 
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§ 9 
Remiss av Motion om fler tätortsnära betesdjur från 
Centerpartiet (C)  
Svar på motion dnr KS 2024/488 
HV 2024/332 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet 
som svar på motionen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Centerpartiet (C) lämnade 15 april 2024 in en motion om den 
biologiska mångfalden. Motionen föreslår att kommunfullmäktige 
beslutar att ge kommunstyrelsen och berörda nämnder och 
bolagsstyrelser i uppdrag att införa fler tätortsnära betesdjur som 
ekosystemtjänst i staden i till exempel Bällsta gård, Grimstafältet, 
Järvafältet och Kräppladiket. 
 
 
 
Sammantaget anser förvaltningen att det är ett positivt förslag, men 
att föreslagen plats inte är rätt. För att garantera djurens säkerhet 
behöver platsen väljas med stor omsorg. På sikt föredrar 
förvaltningen en utveckling med tätortsnära betesdjur inom 
naturområdet Lövsta-Kyrkhamn. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Särskilda uttalanden 
Ledamot Linn Bessner (C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Vi tackar förvaltningen för väldigt positivt svar, det är glädjande 
att ni delar uppfattningen av att betesdjur är ett positivt inslag och 
gynnar biologisk mångfald. Vi ser positivt på förvaltningens förslag 
om plats för detta och ser fram emot betande kossor på det stället 
inom en snar framtid!" 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/332-2 Svar på motion om fler tätortsnära betesdjur  
 HV 2024/332-1 Följebrev Motion om fler tätortsnära 

betesdjur  
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 HV 2024/332-1.1 Motion om fler tätortsnära betesdjur  
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§ 10 
Rese- och mötespolicy för Stockholms stad  
Remiss från kommunstyrelsen 
HV 2024/341 
 

Beslut  
Hässelby -Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens svar 
på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I budget 2023 för Stockholms stad fick kommunstyrelsen i uppdrag 
att revidera stadens mötespolicy för att digitala möten ska bli ett 
förstahandsval vid möten på annan ort samt att tåg ska bli norm vid 
tjänsteresor. Policyn ska bidra till att minska klimatpåverkan, bidra 
till en trygg och säker arbetsmiljö och säkerställa 
kostnadseffektivitet. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD) lämnar ett eget förslag 
till beslut och föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
 
Reservation 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD) reserverar sig mot 
beslutet enligt nedan: 
  
"Att avslå förvaltningens svar på remissen 
Att godkänna Kristdemokraternas svar på remissen och överlämna 
det till kommunstyrelsen. 
 
Enligt Kristdemokraterna bör stadens rese- och mötespolicy bidra 
till en effektiv och ändamålsenlig organisation som tillvaratar 
digitaliseringen och arbetar målmedvetet i utvecklingen av våra 
verksamheter. Som landets huvudstad och största kommun sett till 
antalet invånare ställs stora krav på vår organisation att möta ett 
Stockholm i ständig förändring. En viktig del i detta arbete är att dra 
lärdom av våra grannländer, samverka med våra grannkommuner 
och samordna våra förvaltningar. 
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Pandemiåren ledde till en snabb digitaliseringstakt i staden; digitala 
möten har i många fall blivit praxis. Som ett resultat av detta har 
stadens tjänsteresor med flyg kraftigt minskat, vilket är bra för vårt 
avtryck på miljön. Mot bakgrund av detta instämmer vi i den 
reviderade policyns delar om att digitala möten alltid bör övervägas 
framför resor och möten. Som huvudstad får vi däremot inte 
underskatta vikten av utbyte, relationsskapande eller 
påverkansarbete för att värna vår stads intressen. Sådana möten och 
resor kan ofta genomföras digitalt eller anordnas genom långväga 
tågresor men under vissa förutsättningar blir bekostnaden av både 
tid och kvalitet oproportionerligt hög. 
  
Vi är därför skeptiska mot policyns nya inriktning avseende 
politikens styrning av färdmedel och förhållningssätt för de resor 
som trots digitalisering och trots ett kraftigt minskat antal 
tjänsteresor fortsatt bedöms nödvändiga av våra förvaltningar. Vi 
efterfrågar en teknikneutralitet i policyn för att inte utesluta 
flygresor vare sig inrikes eller utrikes. Att inrätta ett totalförbud mot 
flygresor mellan landets tre största städer riskerar att begränsa 
omställningen av småskaligt flyg till eldrift, vars genombrott vi 
närmar oss i allt snabbare takt. Att tåg ska utgöra norm även vid 
utlandsresor inom Europa är högst anmärkningsvärt och nonchalant 
gentemot våra tjänstemän och deras arbetstider. Miljöpåverkan är, 
och ska fortsätta vara, en viktig parameter i valet av färdsätt, men 
även andra parametrar bör tas med i bedömningen vid val av resa." 
  
Särskilda uttalanden: 
Ledamot Linn Bessner (C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Centerpartiet välkomnar att stadens rese- och mötespolicy 
aktualiseras så att digitala möten ska bli förstahandsval vid möten 
på annan ort. Samtidigt får det inte bli det enda valet då det 
mänskliga mötet främjar tolerans, innovation och tillit. Då är viktigt 
att nämnder och bolagsstyrelser i sina verksamheter aktivt väljer, 
stödjer och främjar klimatsmarta transportalternativ. 
Kommunfullmäktige har fattat beslut om att samtliga nämnder och 
styrelser ska minska verksamhetens tjänsteresor med flyg. Samtidigt 
har stadens tjänsteresor med flyg fördubblats sedan 2022. 
Centerpartiet anser att flygresor fortsatt är nödvändiga för längre 
distanser, men den markanta ökningen tyder på en bristande 
efterlevnad av stadens riktlinjer och en nonchalant inställning till 
flygets negativa klimatpåverkan." 
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"möten är viktiga, och vi är oroliga för att resepolicyn lägger alltför 
stor vikt vid att prioritera distansmöten. Samtidigt är det självklart 
att Stockholms stads förvaltningar och bolag i största möjliga mån 
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bör minska resandet för att spara skattepengar. När resor ändå 
behöver genomföras bör kostnadseffektivitet och resursanvändning 
vara högsta prioritet. Det innebär dock inte att miljöpåverkan ska 
ignoreras vid valet av färdmedel." 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/341-2 Rese- och mötespolicy för Stockholms stad 
 HV 2024/341-1 Följebrev Rese- och mötespolicy för 

Stockholms stad 
 HV 2024/341-1.2 Bilaga - Rese- och mötespolicy 2024 
 HV 2024/341-1.1 Rese- och mötespolicy för medarbetare 

och förtroendevalda 
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§ 11 
System för intern klimatväxling för tjänsteresor med flyg  
Remiss från kommunstyrelsen Dnr KS 2023/310 
HV 2024/342 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens svar 
på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen fick i kommunfullmäktiges budget för 2023 i 
uppdrag att utreda och införa en klimatväxlingsfond. Samtidigt gavs 
uppdraget att revidera stadens rese- och mötespolicy i syfte att 
begränsa klimatbelastningen av resor. Förslaget är att ett internt 
system för klimatväxling för flygresor införs som 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD) lämnar ett eget förslag 
till beslut och föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD) reserverar sig mot 
beslutet enligt nedan: 
  
"Att avslå förvaltningens svar på remissen. 
 
Att godkänna Kristdemokraternas svar på remissen och överlämna 
det till kommunstyrelsen. 
 
Vi vet att omställningen till ett hållbart samhälle kräver 
teknikutveckling och en dit tillhörande teknikneutralitet. Sverige 
och Stockholm ligger i framkant avseende elektrifiering och 
minskat fossilberoende, just tack vare denna inställning. 
Alternativet är avveckling och bakåtsträvanden vilket försämrar 
såväl vårt välstånd som möjligheten för hela samhället att delta i 
omställningen. 
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På drygt 20 år har elbilen i västvärlden gått från experimentell 
nymodighet till norm på marknaden, samt med en räckvidd och 
hastighet som uppnått samma standard som fossilfordon. Det 
experimentella stadie som elbilen befann sig i under slutet av 1900-
talet befinner sig idag elflyget i. Att stänga dörren till flygresor, 
även inrikesresor, riskerar att försena en helt avgörande omställning 
inom flygtrafiken. På vägen mot fossilfritt flyg har marknaden 
redan inrättat system för klimatkompensation eller grönt flygbränsle 
som tillval i samband med bokning av flygresor. Kristdemokraterna 
reagerar därför på att staden uppfinner hjulet en andra gång och går 
fram med ett eget kompensationssystem likt det som redan finns på 
marknaden. Vi reagerar även på att man valt att utforma detta 
system som ett internt avgiftssystem på hela 50 procent av 
kostnaden per resa knutet till färdmedel istället för att ta 
utgångspunkt i utsläppen. Vänsterstyret gör det tydligt att det är 
flyget och inte utsläppen som ska bekämpas. Att därtill enbart 
öronmärka medel till trädplanteringar istället för en rad olika 
hållbarhetsinsatser baserat på behov och resultat bekräftar vår bild 
av detta interna system som högst symbolpolitiskt." 
 
Reservation 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
 
"1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
  
2. Att Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd i stället svarar 
kommunstyrelsen att förslaget är helt orimligt och ej bör 
genomföras. 
  
3. Att därutöver anföra följande: 
 
Det är oroväckande att majoriteten lägger fram ett förslag som 
innebär att skattebetalarnas pengar ska användas för att täcka upp 
för deras eget misslyckande i att leda förvaltningen. Att investera 
mer i träd eller andra miljöåtgärder kan absolut vara rätt, men det 
måste utgå från faktiska behov i staden och ske inom ramen för en 
ordnad budget- och beslutsprocess. 
  
Det är inte stadens pengar, utan invånarnas skattepengar, och dessa 
ska användas för att förbättra invånarnas vardag – inte för att täcka 
upp för majoritetens brister eller för att lösa interna politiska 
uppgörelser inom styret." 
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Linn Bessner (C) lämnar följande särskilda uttalande: 
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"Centerpartiet ser positivt på att majoriteten äntligen kommit till 
skott med att införa ett system för intern klimatväxling för 
tjänsteresor med flyg och belägga samtliga nämnders tjänsteresor 
med flyg med ett internt kostnadspåslag. Nämnder och 
bolagsstyrelser ska i sina verksamheter använda, stödja och främja 
klimatsmarta transportsätt och på motsvarande sätt beakta flygets 
negativa klimatpåverkan". Samtidigt har stadens tjänsteresor med 
flyg fördubblats sedan 2022. Centerpartiet tycker att flyget har en 
plats för de långa resorna, men de bör inte öka i den här 
omfattningen." 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/342-2 System för intern klimatväxling för 
tjänsteresor med flyg 

 HV 2024/342-1 Följebrev System för intern klimatväxling 
för tjänsteresor med flyg  

 HV 2024/342-1.1 System för intern klimatväxling för 
tjänsteresor med flyg 
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§ 12 
Granskningsyttrande över detaljplan för fastigheten 
Paradsängen 1 med fler i stadsdelen Hässelby Strand, Dp 
2021-08817  
Planärende på granskning Paradsängen 1, dnr HV 2024/452 
HV 2024/452 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen från stadsbyggnadskontoret. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Detaljplan för fastigheten Paradsängen 1 med flera i stadsdelen 
Hässelby strand, Dp 2021-08817, har skickats till Hässelby- 
Vällingby stadsdelsförvaltning på plangranskning. Syftet med 
detaljplanen är att pröva möjligheten att uppföra cirka 104 bostäder. 
Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning har tagit del av rubricerade 
planhandlingar. Förvaltningen har synpunkter på delar av 
planförslaget. 
 
Placeringen av såväl tillkommande byggnader samt nya 
parkeringsparkeringsplatser medför en reducering av grönytan, 
vilket förvaltningen befarar får en negativ påverkan på upplevelsen 
av gaturummet. 
 
För träd som kommer behöva tas ner, uppmuntrar förvaltningen till 
återplantering istället för avverkning. 
 
 
Det kan med fördel studeras om ljusförhållandena i de 
tillkommande bostäderna är tillräckliga, främst för bostäderna längs 
med Aprikosgatan, och hur dessa förhållanden kan förbättras om 
behov föreligger. 
 
 
Det är viktigt att det finns en medvetenhet kring det förändrade 
behov som uppstår vid ökat antal bostäder. Ökat antal bostäder 
medför ökat behov av kollektivtrafiksförsörjning, utbyggd av 
infrastruktur och service, samt ökat underhåll av våra utemiljöer. 
 
 
Förvaltningen önskar att ett gestaltningsprogram tas fram för att 
hantera förändringen av området, förbättra upplevelsen i 
gaturummet samt utsikt och bostadsmiljö för de nya (och de 
befintliga) bostäderna. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Aras Amin med fler (M), första vice ordförande Michaela 
Hollis (KD), ledamot Fatima Nur (L) och ledamot Linn Bessner 
(C)  lämnar ett eget förslag till beslut och föreslår att nämnden ska 
ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
 
Reservation 
Aras Amin med fler (M), första vice ordförande Michaela Hollis 
(KD), ledamot Fatima Nur (L) och ledamot Linn Bessner (C) 
reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"Att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen från stadsbyggnadskontoret 
Att  därutöver anföra följande 
 
Planen innebär en förtätning av området genom uppförande av nya 
byggnader och påbyggnader på befintliga strukturer. Detta kan 
resultera i minskade grönytor och negativ påverkan på den naturliga 
miljön, särskilt med tanke på att området ligger i anslutning till 
Grimsta naturreservat. 
  
Trots att en bedömning har gjorts att genomförandet av planen inte 
kräver en fullständig miljöbedömning, finns det en risk att 
utvecklingen kan ha negativa effekter på lokala ekosystem, 
inklusive på de befintliga träden som redan finns inom området. Om 
planen inte tillräckligt tar hänsyn till framtida klimatrisker, såsom 
översvämningar, kan projektet sakna långsiktig hållbarhet, vilket är 
avgörande i vår stadsutveckling. 
  
Med en ökad befolkning följer en ökad trafikbelastning, vilket kan 
leda till trängsel på vägarna och öka risken för trafikolyckor. Detta 
är särskilt problematiskt om den lokala infrastrukturen inte är 
tillräckligt anpassad för att hantera den ökade trafiken. 
 
Trots närheten till kollektivtrafik och service, kan den ökade 
befolkningstätheten ställa ytterligare krav på den redan befintliga 
offentliga servicen, såsom skolor, förskolor och vården, vilket kan 
leda till överbelastning. Om det inte finns tillräcklig infrastruktur 
som avloppssystem, vattenförsörjning och elnät som kan stödja den 
ökade befolkningen, kan det leda till överbelastning och störningar i 
dessa system. 
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Byggnationen av nya strukturer kan orsaka skuggning, 
insynsproblem och förändrade utsiktsförhållanden för de redan 
befintliga fastigheterna i närheten, vilket kan påverka deras värde 
och de boendes livskvalitet. Därutöver föreslår planen underjordiska 
garage och markparkering, men det låga parkeringsantalet (0,38 p-
platser per lägenhet) kan leda till en brist på parkeringsplatser och 
därmed problem för boende och besökare i framtiden. 
  
Vidare kan även barnets perspektiv lyftas in, då barn nyttjar just den 
angivna platsen till att åka pulka. Barnet har ett naturligt behov av 
rekreation och utelek, där tillgång till säkra områden för att åka 
pulka bidrar till både fysisk aktivitet och glädje. Att erbjuda sådana 
platser stärker barnets välmående och sociala utveckling." 
  
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Sverigedemokraterna delar i huvudsak förvaltningens synpunkter 
men vill tillägga några viktiga aspekter. 
  
För det första anser vi att det föreslagna parkeringstalet är för lågt. 
Det råder redan idag en brist på parkeringsplatser på och omkring 
Aprikosgatan. Miniminivån bör åtminstone motsvara det 
lägesbaserade parkeringstalet på 0,55, även om vi anser att ännu fler 
parkeringsplatser borde planeras in. 
  
För det andra ser vi ett behov av att ta ett helhetsgrepp på de 
planerade förtätningarna i området. För att kunna bedöma den 
samlade påverkan krävs en övergripande strategi. Om de planerade 
förtätningarna i Hässelby gård ska genomföras på ett hållbart sätt, 
måste Stockholms stad aktivt verka för att få den av 
Sverigedemokraterna i Regionen föreslagna utbyggnaden av 
tunnelbanestationen i Hässelby gård blir verklighet." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/452-2 Granskningsyttrande över detaljplan för 
fastigheten Paradsängen 1 med fler i stadsdelenHässelby 
strand, Dp 2021-08817  

 HV 2024/452-4 Planbeskrivning 
 HV 2024/452-3 Plankarta 
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§ 13 
Remiss av Förslag till samlad strategi för 
kompetensförsörjning inom förskolan i Stockholms stad  
HV 2024/374 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
svar på remiss om förslag till ”Samlad strategi för 
kompetensförsörjning inom förskolan i Stockholms stad” och 
överlämnar ärendet till kommunstyrelsen. 
 
2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I kommunfullmäktiges budget 2023 fick förskolenämnden i 
uppdrag att i samarbete med stadsdelsnämnderna och i samråd med 
kommunstyrelsen ta fram en samlad strategi för kompetens-
försörjningen inom förskolan i Stockholms stad. Syftet är att 
långsiktigt säkerställa hållbara förutsättningar så att stadens 
förskolor bemannas med efterfrågad kompetens i tillräcklig 
omfattning för att säkra en utbildning av god kvalitet för alla barn. 
Strategin ska vara vägledande och stödja det långsiktiga, 
gemensamma kompetensförsörjningsarbetet. Strategin syftar till att 
ange riktningen för arbetet och konkretiseras via en på årlig basis 
framtagen aktivitetsplan, gemensam för förskoleförvaltningen och 
stadsdelsförvaltningar. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD) lämnar följande 
särskilda uttalande: 
  
"Kristdemokraterna instämmer i mycket av det som lyfts fram som 
förslag till åtgärder för en stärkt kompetensförsörjning inom 
förskolan, inte minst vad gäller att kunskaper inom svenska språket 
är en prioriterad fråga att arbeta aktivt med bland personalen. 
  
Men det som saknas är ett tydligt fokus på att minska 
barngruppernas storlek. Det är för oss en viktig aspekt dels ur 
barnens perspektiv för lärande, trygghet och välbefinnande, dels ur 
ett arbetsmiljöperspektiv, eftersom vi vet att förskolepedagogerna 
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får en mer utvecklande och stabil arbetssituation med mindre 
barngrupper. 
  
Mycket av det som förvaltningen lyfter som viktiga aspekter till att 
fler ska vilja söka sig till ett arbete inom förskolan, som att erbjuda 
utvecklingsmöjligheter och sprida en positiv bild av arbetet inom 
förskolan, hänger ihop med minskade barngrupper. Därför är det 
relevant att komplettera även kompetensförsörjningsstrategin för 
förskolan med att varje pedagog ska ansvara för ett mindre antal 
barn och att barngrupperna därmed inte ska vara för stora." 
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Fatima Nur (L) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Det är bra att strategin lyfter Rapporten Förskola i Stockholms 
slutsatser om behovet av att kontinuerligt utveckla kompetensen 
inom språkutvecklande arbetssätt. Av 2023 års språkinventering 
framgår att det fortfarande är stora skillnader gällande andelen 
flerspråkiga barn i förskolan. Detta får betydelse för hur den 
flerspråkiga undervisningen kan planeras och 
genomföras. 
Strategin lyfter också den kompetensbrist som råder och förväntas 
öka de kommande åren då det har utbildats för få förskollärare och 
barnskötare. I oktober 2023 saknade cirka 53 av 1867 barngrupper 
legitimerade förskollärare för undervisningen. Det är allvarligt, och 
Stockholm har desutom en lägre utbildningsnivå bland 
förskolepersonalen än övriga riket. Vi måste 
fortsätta arbetet med att se till att varje barngrupp och avdelning i 
förskolan har åtminstone en legitimerad förskolelärare, inom såväl 
de fristående som de kommunala förskolorna. 
Siffrorna ovan belyser vikten av att förskoleförvaltningen framöver 
arbetar än mer intensivt med att säkra kompetensförsörjningen. 
Arbetsmiljö och löner behöver ses över, karriärvägar 
stärkas och fortbildning erbjudas för att öka arbetslagens 
kompetens. Vi behöver med andra ord prioritera professionell 
utveckling och kompetent ledarskap i ett förtroendefullt 
arbetsklimat. 
 
I stadens kommunala förskola utgörs över hälften av arbetslaget av 
personalkategorier som Skolverket benämner ha "övrig och viss 
pedagogisk utbildning". Det innebär en utbildningsbakgrund med 
liten eller inget pedagogiskt innehåll, men mer detaljer är för 
närvarande inte kända. Här behöver staden öka sin kunskap om 
personalens 
utbildningsbakgrund. I första hand behöver verksamheten 
säkerställa att skollagen efterföljs, att andelen behöriga förskollärare 
är hög och att barnskötare med rätt kompetens finns i verksamheten 
och för att tillgå specialkompetenser behöver samverkan med 
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socialtjänsten och regionen stärkas för att säkerställa att stadens 
medarbetare ska kunna bedriva undervisning utifrån skollagen. 
Eftersom bristen på förskollärare är tydlig behövs det också 
utvecklas en samsyn i staden av vad det innebär att en legitimerad 
förskollärare har ansvar för undervisningen. Vi behöver 
även säkerställa att det finns fler förskolelärare, särskilt i de 
områden där de socioekonomiska behoven är som störst. För att 
förskolan ska kunna fullfölja sitt kompensatoriska uppdrag behöver 
resurser och förskollärare fördelas strategiskt utifrån 
socioekonomiskt behov." 
  
Upplysning 
Ledamot Aras Amin (M) och ledamot Busra Lina Kocaturk (M) 
avstår från att delta i beslutet. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/374-2 Svar på remiss om "Förslag till samlad 
strategi för kompetensförsörjning inom förskolan i 
Stockholm stad 

 HV 2024/374-1 Följebrev Förslag till samlad strategi för 
kompetensförsörjning inom förskolan i Stockholms stad  

 HV 2024/374-1.3 Bilaga - Förslag till samlad strategi för 
kompetensförsörjning inom förskolan i Stockholms stad 
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§ 14 
Remiss av Förskola i Stockholm 2023  
Remiss Dnr KS 2024/657 
HV 2024/406 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner svar på remiss om 
rapporten Förskola i Stockholm 2023 och överlämnar rapporten till 
kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått i uppdrag att 
besvara remissen om rapport Förskola i Stockholm 2023. Rapporten 
syftar till att ge en stadsövergripande bild av både fristående och 
kommunal förskola i Stockholms stad 2023. 
 
Förvaltningen instämmer med rapportens utvecklingsområden men 
vill komplettera med tydliggöranden utifrån lokala förutsättningar. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Linn Bessner (C) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Linn Bessner (C) reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"1. Delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen 
 
2. Att därutöver anföra följande 
 
Vi vet att en bra och trygg start i livet gynnar barn genom hela livet. 
Men vi vet också attalldeles för många barn växer upp med svårare 
förutsättningar som ställer till det även längre 
fram i livet. Det är därför avgörande att tidigt upptäcka och hjälpa 
de barn och familjer som behöver särskild stöttning från samhället. 
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Här har förskolan en viktig roll. Rapporten om förskolan i 
Stockholm 2023 vittnar om att det är vanligt förekommande att 
förskolepersonalen inte har kunskap om vad 
anmälningsskyldigheten innebär och att förskolan har bristfälliga 
rutiner för orosanmälan till socialnämnden. Rutiner för orosanmälan 
finns men följs inte upp på ett tillfredställande sätt. Vi instämmer i 
förvaltningens bedömning att den nära relation som ofta finns 
mellan förskolepersonal och vårdnadshavare kan innebära 
utmaningar när det kommer till orosanmälningar. Men det är av stor 
vikt att denna utmaning hanteras och inte tillåts bli till ett hinder för 
att göra en anmälan. Här tror vi att en djupare samverkan mellan 
förskola och socialtjänst kan hjälpa, till exempel genom att koppla 
specifika socionomer till förskolorna. Därtill behövs en bred, 
obligatorisk kompetensutbildning för all förskolepersonal gällande 
lagstiftningen om anmälan gällande barn som misstänks fara illa, 
när och hur en orosanmälan ska göras samt vad som händer 
därefter." 
 
Reservation 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
 
"1. Att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att det genomförs en analys av på vilka förskolor det föreligger 
bristande svenskkunskaper hos personalen. 
3. Därutöver anföra följande: 
 
Rapporten Förskola i Stockholm 2023 slår åter igen fast att 
kompetensen i svenska hos personal på våra förskolor måste 
förbättras. Vi menar att skilda förutsättningar till språkutveckling är 
det största hindret för en mer jämlik utbildning och ser med stor oro 
på problemet med bristfälliga svenskkunskaper hos 
förskolepersonalen. Samtidigt framgår det att resultatet av 
fortbildningsinsatserna varit varierande, samt att det inte är 
tillräckligt att rektorerna skapar möjligheten för personalen att 
stärka sin kompetens i svenska, utan att de behöver ”motivera och 
uppmuntra personalen att delta i utbildningsinsatser”. 
  
Sverigedemokraterna menar att detta inte är tillräckligt när det 
gäller en så pass viktig och avgörande fråga för barns framtid. 
Därför har vi föreslagit att ett språktest ska inrättas vid 
nyrekrytering i förskolan, samt att de befintliga insatserna ska vara 
obligatoriska för de som är i behov av det. 
  
Med anledning av ovanstående förordar vi att staden genomför en 
analys av vilka förskolor som har problem med bristande 
svenskkunskaper hos personalen för att på ett bättre sätt kunna rikta 
de befintliga utbildningarna dit de behövs." 
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Särskilda uttalanden 
Ledamot Aras Amin med fler (M) och ledamot Fatima Nur (L) 
lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Förskolerapporten är ett ypperligt verktyg för att kunna följa upp 
utvecklingen inom stadens förskolor, och arbetet för att stärka 
likvärdigheten och den pedagogiska kvaliteten. Det är ett 
viktigt underlag inför det fortsatta arbetet för förskolan som måste 
göras. Tidigare år har rapporten inkluderat mycket rådata med 
statistik från olika stadsdelar. Det har varit ett viktigt 
verktyg för stadsdelspolitiker. För rapporten 2023 har förvaltningen 
däremot övergått till en mer analyserande, skriftlig rapport. Vi 
menar att det är olyckligt och försvårar för politikerna i 
förskolenämnden, stadsdelsnämnderna och kommunfullmäktige att 
bilda sig en egen uppfattning av hur situationen är i stadens 
förskolor. Skärmfria miljöer skapar bättre förutsättningar för barn 
att utveckla relationer, koncentrera sig och att lära sig att läsa och 
skriva. Därför vill vi Liberaler att förskolan till största delen ska 
vara skärmfri för barnen, och välkomnar de initiativ regeringen har 
tagit på dessa områden. Världshälsoorganisationen WHO 
rekommenderar att barn under två år inte ska ha någon skärmtid 
alls, och att den för barn upp till fem år ska begränsas till en timme 
per dag. Vår bild är att många barn i Stockholm når upp 
entimmesgränsen under sin tid i hemmet. Hur dessa barn använder 
digitala verktyg på förskolan och från vilken ålder vet vi tyvärr 
väldigt lite om. Vi vill därför att en sådan redovisning ska ingå i 
förskolerapporten framöver, och att rapporten framöver i högre 
utsträckning fokuserar på barnens utveckling och lärande. 
  
Det är glädjande att vi har rutiner för hur förskolepersonalen ska 
uppfylla sin anmälningsskyldighet vid oro för att ett barn far illa, 
men det behövs tydligare arbetssätt 
mellan personal, rektor och andra stödfunktioner gällande när en 
orosanmälan ska upprättas, vem som ska stå på anmälan men också 
hur personal och barn kan skyddas efter en anmälan. Det framgår 
inte i årets redovisning hur orosanmälningar följs upp på 
förskoleenhets- och stadsdelsnämndsnivå. 
  
Vi måste arbeta för att närvaron i förskolan av barn i områden där 
den är låg blir bättre. Här behöver arbetet med att utveckla och 
kvalitetssäkra metoder stärkas. Informationsinsatser för 
ökad närvaro i förskolan består ofta av brevutskick, per e-post eller 
postalt, till identifierade vårdnadshavare. Här är det viktigt att 
förvaltningen arbetar mycket mer med telefonsamtal, 
personliga möten och förtroendeskapande verksamhet för att kunna 
nå ut till familjer som man inte når idag. Vi vet från undersökningar 
att medborgarnas nöjdhet är större bland de som valt privata 
utförare. Bidragande till detta kan vara det goda tillsynsarbete 
staden bedriver på området. I 14 procent av de genomförda 
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tillsynerna under 2023 har inga brister identifierats. Sett över tid är 
det en positiv utveckling av andelen förskolor som inte uppvisar 
någon brist vid tillsyn. Oroande är dock att tillsynen visar att 57 
procent av de granskade förskolorna 2023 inte till fullo uppfyller 
läroplanens riktlinjer inom området övergång och samverkan. 
Många förskolor saknar rutiner för hur samverkan med 
förskoleklassen, skolan och fritidshemmet ska genomföras. 
  
Stockholms socioekonomiska skillnader ger särskilda 
förutsättningar för förskolorna oavsett regi. Det finns ett uttalat 
behov av förbättra det språkutvecklande arbetet samt av att stärka 
personalens kunskaper i svenska. För att fler barn i förskolan ska få 
bättre kunskaper i svenska behöver också barn som är inskrivna i 
förskolan vara närvarande i tillräcklig omfattning. Stor frånvaro 
försvårar kontinuerligt arbete med barnets språkutveckling. Därför 
är det glädjande att Stockholm nu äntligen har ett centralt system 
för närvaroregistrering på plats. Eftersom bristen på förskollärare är 
tydlig behövs det också utvecklas en samsyn i staden av vad det 
innebär att en legitimerad förskollärare har ansvar för 
undervisningen. Vi behöver också säkerställa att det finns fler 
förskolelärare, särskilt i de områden där de socioekonomiska 
behoven är som störst. För att förskolan ska kunna fullfölja sitt 
kompensatoriska uppdrag behöver resurser och förskollärare 
fördelas strategiskt utifrån socioekonomiskt behov. Vi vill också 
framhålla vikten av att förskolan har personal som är utbildade i att 
möta och 
identifiera barn som har en neuropsykiatrisk funktionsnedsättning. 
Idag saknas det likvärdighet över staden och det faller ofta på den 
enskilda vårdnadshavaren att driva på förskolan och ta strid för 
barnets möjlighet att ta del av utbildningen. Detta skapar även en 
ojämlikhet då alla vårdnadshavare inte själva har utbildning eller 
insikten kring att uppmärksamma barn med särskilda behov." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/406-2 Svar på remiss av Förskola i Stockholm 
2023 

 HV 2024/406-1 Remiss följebrev Förskola i Stockholm 2023  
 HV 2024/406-1.3 Bilaga - Förskola i Stockholm 2023 
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Anmälningar och rapporter 
 

§ 15 
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd  
Under tidsperioden 15 maj till 31 juli 2024 
HV 2023/941 
 

Beslut  
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd under 
tidsperioden 15 maj till 31 juli 2024 anmäls till Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd under 
tidsperioden 15 maj till 31 juli 2024 anmäls till Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/941-22 Ärendelista 
 HV 2023/941-21 Ärendelista 20240515-20240731 
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§ 16 
Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation  
Under tidsperioden 15 maj till 31 juli 2024 
HV 2023/942 
 

Beslut  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation under tidsperioden 15 maj 
till 31 juli 2024 anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation under tidsperioden 15 maj 
till 31 juli 2024 anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/942-13 Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på 
delegation 

 
 
  

Sida 38 (55)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-08-29 

§ 17 
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds 
pensionärsråd  
19 augusti 2024 
HV 2023/952 
 

Beslut  
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd 
19 augusti 2024 anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd 
19 augusti 2024 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1700516 Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds 
pensionärsråd 

 HV 2023/952-58 Signerad protokoll pensionärsrådet 2024-
08-19  

 HV 2023/952-56 Protokoll möte pensionärsrådet juni 2024  
 HV 2023/952-57 Inbjudan från Folkhälsomyndigheten - Lär 

dig mer om äldre hbtqi-personers hälsa  
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§ 18 
Svar på skrivelse från Sverigedemokraterna (SD) om 
översvämningar i parkvägstunnlar i Vällingby/Råcksta  
Svar på skrivelse HV 2024/409 
HV 2024/409 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby Stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
utlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sverigedemokraterna inkom 23 maj 2024 med en skrivelse som 
föreslår att stadsdelsförvaltningen bör se över dagvattenbrunnarna, 
särskilt de som är placerade i sänkor vid tunnlar, för att säkerställa 
att de klarar av avrinningen vid regn. 
 
 
 
Förvaltningen är medveten om problematiken, och att åtgärder 
krävs vid aktuella tunnlar. Därför har ett arbete påbörjats för att 
bekämpa problemet i flera steg, som sammantaget kommer förbättra 
situationen avsevärt. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/409-1 Svar på skrivelse om 
översvämningsproblematik i gångtunnlar i Vällingby och 
Råcksta 

 HV 2024/409-2 Skrivelse från (SD) om översvämningar i 
parkvägstunnlar Vällingby och Råcksta  
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§ 19 
Svar på skrivelse från (SD) om juridiskt stöd till jour- och 
familjehem  
Svar på skrivelse från Sverigedemokraterna Dnr HV 
2024/256 
HV 2024/256 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I skrivelsen från Sverigedemokraterna framförs att jour- och 
familjehem behöver erhålla nödvändigt stöd, utbildning och andra 
resurser för att kunna utföra sina uppdrag på bästa sätt. 
 
Sverigedemokraterna anför att det ibland kan uppstå situationer där 
jour- och familjehem stäms av föräldrar till de placerade barnen och 
ställer frågan om förvaltningen tillhandahåller juridiskt stöd till 
jour- och familjehemmen och vilka skälen är, om detta inte görs 
samt om andra alternativ erbjuds som stöd. Förvaltningen har ingen 
kännedom av att detta skulle vara vanligt förekommande och 
förtydligar i tjänsteutlåtandet vilket stöd som kan erbjudas i olika 
rättsliga processer som kan uppstå för jour- och familjehem. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Det ska inte råda någon tvekan om att olämpliga familjehem inte 
får förekomma. Om förvaltningen misstänker att det finns brister i 
ett familjehem måste barnens säkerhet och välbefinnande alltid 
sättas i första rummet. Vid misstanke om brott ska förvaltningen 
utan dröjsmål göra en polisanmälan. 
  
Samtidigt kommer många av de placerade barnen från 
problematiska hem där föräldrarna kanske inte är överens om 
placeringen. Föräldrarna kan ha en annan syn på barnuppfostran än 
familjehemmet och kan därför anmäla familjehemmet, ibland utan 
saklig grund. I vissa fall är föräldrarnas uppfostringsmetoder själva 
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orsaken till att barnet placerats, vilket kan leda till att konflikter och 
anmälningar uppstår. 
  
Det är rättsvårdande myndigheters uppgift att utreda och vid behov 
åtala, men förvaltningen måste säkerställa att familjehemmen har 
tillgång till juridiskt stöd. Detta kan ske genom att förvaltningen 
ställer krav på att familjehemmet har en hemförsäkring som täcker 
juridisk hjälp, eller att förvaltningen själva tecknar en sådan 
försäkring för familjehemmen. 
  
Familjehemmen är vanliga människor som öppnar sina hem för 
barn i behov, och Sverigedemokraterna anser att det är rimligt att 
förvaltningen säkerställer att de får det stöd de behöver. Dessutom 
bör förvaltningen se till att självrisknivån för rättshjälp inte är för 
hög, alternativt ersätta familjehemmen för självrisken, för att 
säkerställa att deras ekonomiska situation inte hindrar dem från att 
få den hjälp de har rätt till." 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/256-4 Svar på återremitterad fråga från 
Sverigedemokraterna gällande juridiskt stöd till familjehem i 
brottsmål 

 HV 2024/256-1 Skrivelse från (SD) och juridiskt stöd till 
familje- och jourhem  
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§ 20 
Svar på skrivelse om behovet av stärkt skydd och stöd 
för socialtjänstens medarbetare  
Svar på skrivelse från (L) om behovet av stärkt skydd och 
stöd för socialtjänstens medarbetare. 
HV 2024/410 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från Liberalerna (L). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Liberalerna (L) har i en skrivelse ställt frågor till stadsdelsnämnden 
om förvaltningens arbete gällande; att säkerställa behovet av stärkt 
skydd och stöd för socialtjänstens medarbetare. 
Stadsdelsförvaltningen arbetar enligt de vägledningar och program 
som tagits fram av stadsledningskontoret. På förvaltningen finns det 
lokala rutiner för hur medarbetare och chefer ska förebygga hot och 
våldssituationer samt otillåten påverkan, i dessa ingår även rutiner 
för att hantera situationer som uppstått. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/410-1 Svar på skrivelse om behovet av stärkt 
skydd och stöd för socialtjänstens medarbetare 

 HV 2024/410-2 Skrivelse (L) om behovet av stärkt skydd 
och stöd för socialtjänstens medarbetare  
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§ 21 
Svar på skrivelse från Kristdemokraterna, Moderaterna, 
Liberalerna och Centerpartiet om Skolörten  
HV 2024/513 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen om Skolörten. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd inkom den 13 juni 2024 en 
skrivelse från Kristdemokraterna (KD), Moderaterna (M), 
Liberalerna (L) och Centerpartiet (C) gällande Skolörten 
innehållande följande frågor 
 
 
 
1. Skulle beläggningsgraden på Skolörten öka om kravet om att ha 
hemtjänst för att få en plats på Skolörten slopades? 
 
 
 
2. När kommer stadsdelsnämnden att få ta del av Micasa 
fastigheters genomlysning av Skolörten? 
 
 
 
Förvaltningen framför att plats på Skolörtens servicehus beslutas 
om i enlighet med Stockholm stads riktlinjer för handläggning inom 
socialtjänstens äldreomsorg. Det råder valfrihet för servicehus inom 
staden och de som beviljas servicehus har möjlighet att välja vilka 
servicehus de vill stå i kö till och vart de i mån av plats vill flytta in. 
 
Seniorboende är en alternativ boendeform utan biståndsbedömning 
och utan krav på behov av hemtjänst. 
 
Förvaltningen bekräftar att Skolörten har en lägre efterfrågan och en 
låg beläggning. 
 
Förvaltningen har tagit del av Micasa fastigheters genomlysning av 
Skolörten och den biläggs ärendet. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/513-2 Svar på fråga om Skolörten från 
Kristdemokreterna, moderaterna, liberalerna och 
centerpartiet 

 HV 2024/513-3 Sammanställning underhållsbehov Skolörten 
juni 2024  
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§ 22 
Förvaltningschefens information  

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningschef Toni Mellblom lämnar följande information: 
  

 Nya HR-chefen Katarina Genell presenterar sig. 
 Kort redovisning av vattenkvaliteten på badplatserna i 

Hässelby-Vällingby. Det har varit ett projekt med drönare 
som kommer att följas upp. 

 Beredskapsveckan kommer att ske vecka 39. Välkomna att 
delta på aktiviteter lördag 28 september. 
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§ 23 
Övriga frågor  

Sammanfattning av ärendet  
Skrivelse om tjänsteresor från Sverigedemokraterna lämnas in till 
förvaltningen för beredning och besvarande. 
  
Fråga från liberalerna vad som händer med den gamla lokalen 
Brunklövern i Backlura. Toni Mellblom meddelar att frågan är 
lyft till SISAB. 
  
Lisa Carlsson tackar Martin Hall för hans tid i Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd och önskar honom lycka till. Ledamot Fatima Nur 
(L) tackar Martin Hall för hans tid i Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd. 
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Den slutna delen av sammanträdet 
 

§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
Protokoll nummer 17-24 för 2024 
HV 2024/38 
 
 
 
  

Sida 48 (55)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-08-29 

§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
Svar till IVO dnr 3 .3.1–13710/2023-6 
HV 2024/510 
 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/510-2 Yttrande till inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) som gäller ett ej verkställt beslut 

 HV 2024/510-3 bilaga 1. utredning  
 HV 2024/510-4 bilaga 2. beslut  
 HV 2024/510-5 bilaga 3. journalanteckningar  
 HV 2024/510-6 bilaga 4. övrig dokumentation  
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§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/433 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1700904 26 
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§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/434 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1700912 27 
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§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  
Företräde  
  
HV 2024/532 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1700916 28 
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§ 29 
Borttagen på grund av sekretess  
Företräde 
HV 2024/533 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1700927 29 
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§ 30 
Borttagen på grund av sekretess  
Företräde 
  
HV 2024/529 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1700933 30 
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§ 31 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/531 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1700939 31 
 1701556 intyg 
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